

新安医家吴楚辨治伤寒寒热真假证病案特色探析

胡可心¹ 钱 庆¹ 刘政新¹ 王 鹏^{2*}

1.安徽中医药大学第一临床医学院 安徽 合肥 230031

2.安徽中医药大学研究生院 安徽 合肥 230011

[illegible][illegible]

Analysis on the Distinguishing Characteristics of True and False Cases of Typhoid and Cold Fever by Wu Chu, A Doctor in Xin'an

Kexin Hu¹ Qing Qian¹ Zhengxin Liu¹ Peng Wang^{2*}

1.The First Clinical Medical College of Anhui University of Traditional Chinese Medicine Anhui Hefei 230031

2. Graduate School of Anhui University of Traditional Chinese Medicine Anhui Hefei 230011

Abstract: Objective: According to the medical records of Wu Chu, a medical expert in Xin'an, to explore the characteristic experience of distinguishing and treating typhoid fever and cold fever, so as to provide the corresponding theoretical basis for clinical and experimental research. Methods: By reading the *Complete Works of Wu's Medical Examination Record*, *Bao Ming Zhen Quan* and other ancient books written by Wu Chu, and searching the relevant literature, the characteristic medical records were selected, and the characteristic experience of distinguishing and treating the true and false syndrome of cold and heat were summarized, so as to play a role in the modern clinical differentiation and treatment of the true and false syndrome of cold and heat. Results: The characteristics of Wu Chu's clinical differentiation of typhoid fever and cold heat were prudent and decisive, combining tongue, urine and complexion. Treatment of bold and careful, do not forget to warm tonic also not confined to warm tonic, summarize what predecessors said, hair for self. Conclusion: Wu Chu's identification and treatment of typhoid fever and cold fever true and false syndrome has great enlightenment for modern clinical treatment and research of cold fever true and false dangerous syndrome, provides a new way to distinguish and treat.

Keywords: Xin'an doctor; Wu Chu; Cold heat true false card; Medical record

[illegible]

于璽圍彙↓㊦仿^ㄉ圍彙↑嬭尅尤^ㄩ↖nV漂(ㄆ)漂冷夕揚↗
└┐儿堡崑(ㄅ)喚咭喀啞nV喏悽儻價塢媛ほゆ她堡崑瞽 唔
T悽攄嚟夔^ㄨ六^ㄌ偵塢媛ほ(株)剛刷失𣦵 | 兎ㄥ↑

1 阳热反见脉极沉，手尖冷

T : (九) 咋警辰 : || | 徑整勢 𠂇 偵儲哋𦵏彙巡暫嘲 T
塢嬌姪 𨳊 嘔吵俯塢警角 𣎵 壤警憲哋固塢巡同 𡗗 暫宿 𧲁 叫 𨳊
固崙垂恆暫岫嶮若搖警噉悞倅塢警扁劬佬堵口 𨳊 哈 : (𡗗) 暫
咏叻指抒暫贅壘括便墀 𨳊 嚟暫 𨳊 吁撐畢層恹忙 𨳊 𨳊 固怜
十奎呱噉暫时嗽扁同暫司扁咕 𧴑 𨳊 傍十崕沽喼暫咕咭 𧴑 𨳊
挪十側 𨳊 暫咕子 𨳊 吵零微 𨳊 𨳊 味暉 P 噴塢吁暫拋指抒 𨳊 暫
峯嗽尅暫斃家伉宸中 𨳊 Φ 治 E 𧴑 勤嚟嘈戏扁壘 𨳊 𨳊 隣准
豐固囍 𨳊 mo 暫 𨳊 哀吁悽庐 𨳊 埒 𨳊 𨳊 𨳊 𨳊 拈 𧴑 拈暫扁帖豐 @
搥暫儿嫩(妹)姪 C 固伶豐例教 𨳊 技暫放惜 𨳊 𧴑 暫④咨 ← 𨳊

